
Na počátku bylo Slovo, to Slovo bylo u Boha, to Slovo bylo 
Bůh. To bylo na počátku u Boha. Všechno povstalo skrze ně 
a bez něho nepovstalo nic, co jest. V něm byl život a život 
byl světlo lidí. To světlo ve tmě svítí a tma je nepohltila. 

Od Boha byl poslán člověk, jménem Jan. Ten přišel proto, 
aby vydal svědectví o tom světle, aby všichni uvěřili skrze 
něho. Jan sám nebyl tím světlem, ale přišel, aby o tom svět-
le vydal svědectví.

Bylo tu pravé světlo, které osvěcuje každého člověka; to 
přicházelo do světa. Na světě byl, svět skrze něj povstal, ale 
svět ho nepoznal. Přišel do svého vlastního, ale jeho vlastní 
ho nepřijali. Těm pak, kteří ho přijali a věří v jeho jméno, dal 
moc stát se Božími dětmi. Ti se nenarodili, jen jako se rodí 
lidé, jako děti pozemských otců, nýbrž narodili se z Boha. 

A  Slovo se stalo tělem a  přebývalo mezi námi. Spatřili 
jsme jeho slávu, slávu, jakou má od Otce jednorozený Syn, 
plný milosti a pravdy.

Evangelium podle Jana kap. 1

Slov je někdy moc. Hrnou se. Z  televize, z  radia, 
z novin, z obrazovek, z displejů. Proč a kdy má člověk po-
cit, že se hrnou? Asi tehdy, když v nich nenechází smysl. 
Přitom kvůli smyslu je čteme a posloucháme. Smysl se 
snažíme najít. Smysl v životě potřebujeme. Potřebujeme 
pochopit, porozumět. Když smysl nenacházíme, těžko se 

orientujeme. Když včera vyřčené slovo dnes neplatí, 
nelze se na ně spolehnout. Když slova nedávají smysl, 
není čeho se chytit. Opak smyslu je chaos, zmatek, 
neporozumění.

„Na počátku bylo Slovo,“ píše Jan. Ne slova, ale Slovo. 
Bůh byl to Slovo. Byl (bylo) na počátku. Tak tomu 
evangelista Jan rozumí. Na počátku bylo Slovo, na 
počátku byl smysl, moudrost, myšlenka. A Slovo se stalo 
tělem a  přebývalo mezi námi, píše ještě Jan. Nový 
začátek, nová šance pro člověka, nová cesta k porozu-
mění Slovu, smyslu. Slovo, smysl, Bůh přebýval v jedno-
rozeném Synu mezi námi, myslel Jan.

Jak nám tohle všechno může pomoci, když na nás 
doléhá, že žijeme v chaosu a zmatku? Právě jistotou, že 
Slovo, které bylo na počátku a které vtiskává životu smysl, 
platí. Nadějí, že na ně se můžeme spolehnout. Žádný 
lidský zmatek ani chaos je nepřebije. V něm byl (a je) život 
a v něm bylo (a je) světlo, které svítí a žádná tma ho ani 
dnes nepřemů-
že. Chaos není 
nekonečný, tma 
nemá moc. Svět-
lo přišlo a při-
chází i k nám.

Vánoční dopis 2020
prosinec 2020

Bohoslužby

4. adventní neděle (20.12.)
Svitavy 9:30 kostel sv. Josefa*
(dětské vánoční video)

Štědrý den (24.12.)
Radiměř 14:00 kostel sv. Anny 
(dětské vánoční video)

Boží hod - VP (25.12.)
Svitavy 9:30 kostel sv. Josefa*

Štěpána mučedníka - VP (26.12.)
Radiměř 9:30 kostel sv. Anny

neděle 1. po narození Páně (28.12.)
Svitavy 9:30 

Nový rok - VP (1.1.)
Svitavy 9:30

neděle 2. po narození Páně VP (3.1.)
Radiměř 8:00
Svitavy 9:30 

neděle 3. po narození Páně (10.1.)
host Mikuláš Vymětal
Svitavy 9:30 

* kostel sv. Josefa = Červený kostel za 
nemocnicí

Hospodine, Pane náš,

děkujeme,
že i v době, kdy si hlouběji uvědomujeme, 
co všechno nemáme ve svých rukou,
se můžeme spolehnout na to, 
že nás i nyní vede Tvá vztyčená paže, 
která vyvedla izraelský lid z egyptského otroctví.

Děkujeme,
že nemusíme bojovat sami
s virem,
s nedostatkem sil,
s vlastními emocemi,
se stresem,
s ponorkovou nemocí,
se samotou…,
protože Ty, Hospodine, s námi jsi.

Prosíme,otevírej nám oči, abychom viděli,
jak mocný je náš Hospodin,
i ve chvílích, kdy podléháme pocitu, že bojujeme s větrnými mlýny.

Modlitba Elišky Bubíkové, 22 let, 
studentky evangelické teologie, Chrudim



 
Milí přátelé, 

letošní rok byl výzvou v  různých oblastech, také 
v  hledání cesty, jak se setkávat k  bohoslužbám i  jiným 
společným aktivitám, když to nešlo tak, jak jsme byli 
zvyklí. S  celkem hojnou účastí jsme se potkávali přes 
internet prostřednictvím Zoom, na jaře jsme se takto 
dokonce připojili i k bohoslužbám v našem partnerském 
sboru v  Anglii. K  Zoom bohoslužbám i  biblickým 
hodinám se někteří připojují i  přes obyčejný telefon. 
Jistě je daleko lepší osobní setkání, ovšem když to 
možné není nebo je to možné jen za omezených 
podmínek, je v tomto současná technika velkou pomocí. 
Těm, kteří se připojit nemohou, se snažíme doručovat 
kázání tištěná.

Zveme vás na sváteční bohoslužby. Abychom nebyli 
omezeni počtem, rádi využijeme možnost setkání ve 
větších katolických kostelech. Bohoslužby na 4. adventní 
neděli a na Boží hod vánoční se budou konat v kostele 
sv.  Josefa ve Svitavách. Na Štědrý den se k  tradičním 
radiměřským bohoslužbám sejdeme v kostele sv. Anny, 
stejně tak i na druhý svátek vánoční (na Štěpána). Bude 
dobré se teple obléknout. Letos také nebylo možné 
připravit klasické vánoční divadlo. I  zde jsme ovšem 
využili techniky a zvlášť z iniciativy mládeže se podařilo 
vytvořit vánoční video.

Jak to bude s bohoslužbami po novém roce, neumíme 
úplně předvítat. Na neděli 10. ledna jsme pozvali hosta, 
celocírkevního faráře pro menšiny Mikuláše Vymětala. 
Počítali jsme s tím, že povede bohoslužby a po nich bude 
prostor k  rozhovoru s  ním. Je dost možné, že 
přinejmenším částečně i toto setkání proběhne on-line.

Jisté je, že se i  nadále budeme snažit zprostřed-
kovávat sborová setkání přes internet pro ty, kteří se 
z různých důvodů nebudou moci účastnit osobně. Pokud 
byste se chtěli připojit třeba  obyčejným telefonem a ne-
věděli si rady, neváhejte se poptat. Rádi pomůžeme.

Myslíme na nemocné i jejich blízké. Myslíme na ty, kte-
ří jsou sami. Platí, že při všech omezeních je individuální 
návštěva faráře přípustná. V  případě zájmu rád této 
možnosti využiji.

Filip Keller, farář
  

Naše diakonie 

Milí přátelé, sestry a bratři,
spolu s vánočním dopisem se Vám dostává do rukou 

informační brožurka o  projektu stavby malého 
komunitního domova pro seniory. Jak víte, celý projekt 
vznikl z  iniciativy našeho sboru. Zřizovatelem 
a investorem je Diakonie ČCE, kterou jsme s myšlenkou 
stavby zařízení tohoto typu oslovili. V  minulém roce 
došlo v  našem úsilí k  několika významným krokům. 
Diakonie ČCE zakoupila pozemek ve Vendolí, Pardubický 
kraj nás zaregistroval do krajské sítě poskytovatelů 
sociálních služeb a  na podzim jsme podali žádost 
o  vydání stavebního povolení. Domov pro seniory je 
projektován pro dvě „domácnosti“ po deseti a jedenácti 
osobách žijících v jednolůžkových pokojích se samostat-

ným sociálním zařízením. Počítáme také s jedním man-
želským pokojem. V současné době čekáme na vyhlášení 
dotační výzvy ze strany státu. Bez finanční pomoci státu 
nejsme schopni stavbu realizovat. Předpokládaný odhad 
celkových nákladů je zhruba 60  milionů Kč bez 
DPH. Jsme vděčni za každý dar a výraz podpory. Budete-
li chtít na projekt přispět, své dary zasílejte na účet ve-
řejné sbírky: 2001724325/2010.

Děkujeme Vám, že jste v našem úsilí s námi a projekt 
stavby domova pro seniory ve Vendolí je i Vaším projek-
tem. A podívejte se na http://svitavy.diakonie.cz.

Květa Kellerová
 

Péče o sbor 

Staršovstvo s  vděčností přijalo informaci, že 
z  plánovaných 330  tisíc korun na salárních příspěvcích 
bylo ke konci listopadu přes 80 % vybráno a váží si všech 
přispěvatelů. Mnoho z  nás už přispívá na samofinan-
cování sboru trvalým příkazem, v částce dle hesla 5 % 
(čistého příjmu) a hlavu vzhůru. Díky tomu můžeme za-
jistit běžný provoz sboru a společným dílem tak sloužit 
Pánu Bohu i  druhým lidem. Také na sbírkách se i  přes 
omezení vybrala většina očekávaného.

Děkujeme za dar svobody, za dar přijaté 
zodpovědnosti, za dar nezávislosti. Děkujeme za náš 
sbor, za naše společenství, za možnost mít faráře na plný 
úvazek, za odvahu dát vzniknout novému středisku 
Diakonie (zatím jediného v Pardubickém kraji).

Pavlína Hnátová

Hospodine,

děkuji ti za to, že netrpím nouzí, 
že mám co jíst, že mám co na sebe, mám kde spát. 
Vím, že bych se s tím měl spokojit, a přece mi to nejde. 
Zabývám se penězi víc, než je zdrávo. 
Stydím se za to – i před tebou. 
Chtěl bych věnovat svůj čas něčemu důležitějšímu: 
své rodině, přátelům, četbě bible, svým bližním, kteří 
jsou na tom hůř než já. 
Odpusť mi, Bože, 
že někdy sloužím více mamonu než tobě. 
Odpusť mi, Bože, 
že zapomínám na to, 
jak se o mě každý den staráš i bez mého přičinění. 
Odpusť mi, Bože, 
že v tom, co mám, vidím spíš výsledek své práce, 
než tvé dobré dary. 
Prosím Bože, pomoz mi, 
abych uměl rozlišit to, co je v životě podstatné, 
od toho, co se tak jen tváří. 

Pomoz mi, Bože, utrácet moudře, kupovat férově a 
myslet na druhé.

podle Malcolm L. Playfoot
z knihy modliteb: vždyť se mnou jsi ty …
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